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Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katharina Gratschew (m)  

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s) §§ 1-20, §§ 22-23 

Jari Visshed (s)  

Berit Kruse (s) 

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m) §§ 1-22 

Håkan Thorén (kd)  

Margareta Malm (s) tjänstgörande § 21 

Gunnar Sandell (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) tjänstgörande 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Stefan Eriksson, David Grind, Ann-

Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 

biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 

 



  

 § 7 

Åtgärder för ökad rörlighet på bostadsmarknaden. Motion 2008:75 av Leif 

Rönngren (s). Svar på remiss 

Dnr E2009-000-00429 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl (m) 

och ledamoten Gulan Avci (fp): 

 

1. Kontorets förslag till beslut godkänns delvis som svar på kommunstyrelsens 

remiss. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Sverige och världen befinner sig i en allt allvarligare lågkonjunktur som följd av 

finanskrisen. Krisen är särskilt kännbar för byggbranschen. 

 

Även om bostadsmarknaden för närvarande är svag har dock behovet av nya bostäder i 

Stockholm inte minskat. Prognoserna för Stockholms fortsatta växt och 

befolkningsökning består. Motionärens konstaterande att blandade bostadsformer är 

nödvändiga för en rörlig bostadsmarknad som kan hantera en omfattande inflyttning är 

mot den bakgrunden korrekt. Hans svartmålning av den förda politiken och dess 

konsekvenser är det däremot inte. 

 

Stockholms stad har på kort tid vidtagit omfattande åtgärder för att även under kärvare 

ekonomiska förhållanden säkerställa att efterfrågan på bostäder kan mötas. Ett paket 

med investeringar på 20 miljarder kronor har nyligen antagits av kommunfullmäktige 

för att stimulera ekonomin och upprätthålla bostadsbyggnadstakten. Dessa 

investeringar möjliggörs inte minst av den aktiva fastighetsförvaltning som 

motionären kritiserar. En annan del i åtgärdsbatteriet är att stimulera nyproduktion av 

just de av motionären efterlysta hyresrätterna genom att under en treårsperiod halvera 

tomträttsavgälden vid nyupplåtelse. 

 

Staden har således agerat kraftfullt för att möta konjunkturnedgången och säkerställa 

en långsiktigt hållbar takt i bostadsbyggandet. Exploateringsnämnden ställer sig dock 

tveksam till de statliga kreditgarantier som aviserats av Statens Bostadskreditnämnd 

(BKN). Det är förvisso angeläget att avhjälpa finanskrisen och åstadkomma balans på 

kreditmarknaderna så att ekonomiskt sunda investeringar kan finna finansiering. 

Omfattande statliga kreditgarantier för bostadsprojekt riskerar emellertid att snedvrida 

och därmed på sikt skapa nya problem på bostadsmarknaden, varför sådana åtgärder i 

det möjligaste bör undvikas. 

 

Ärendets handling  

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 30 mars 2009. I 

utlåtandet föreslås följande: 

 

1. Kommunstyrelsens remiss av motionen besvaras med kontorets utlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställer sig 



  

 bakom ett eget förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslår följande: 

1. Motionen bifalls. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Visserligen handlar en del av motionens krav sådant som bostadsbolagen ansvarar 

för. Men motionären tar upp frågor som kan vara viktiga för helheten när det gäller 

bostadsbyggande och tillgången på bostäder i staden. 

 

Den ekonomiska situationen som råder just gör att det är extra viktigt med 

helhetsgrepp och de föreslagna åtgärderna handlar just om det. 

 

3) Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) ställer sig bakom kontorets 

 förslag. 

 

4) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår följande: 

1. Motionen bifalls. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Drygt 250 000 människor står i bostadskön och efterfrågar hyreslägenheter. 

Förutom motionärens förslag bör omvandlingen av hyresrätter till bostadsrätter 

stoppas så att inte fler hyreslägenheter försvinner från hyresmarknaden. Vi vill 

också understryka att effektiviseringen av planprocessen inte får leda till att 

stockholmarnas möjligheter till inflytande i planprocessen minskar.  

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) med hänvisning till kontorets 

förslag. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Håkan Thorén (kd) instämmer i förslaget från (m) och (fp). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

 


